

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Law & Life 法律與生活

當期課號	9052	Course Number	9052
授課教師	陳銘釗	Instructor	CHEN, MING JAU
中文課名	法律與生活	Course Name	Law & Life
開課單位	法政與社會課群(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Jurisprudence And Social Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	現代國家法治為世界社會潮流之主幹，為使全民瞭解法律的基本規範。本課程即為補足過去教育中所欠缺的法治教育。提供數項實例，以具體生活經驗引領學生進入法律領域之思考，以學習此項社會科學之哲學。	Objectives	The legal infrastructure of a modern state is the spinal column in the society for global village. This subject is to demonstrate the learners basic concepts of our legal system as supplement for insufficiency on legal courses in the past education. Practical examples will be illustrated for studying the philosophy of this social science on the cases of more substantial living experiences, to guide the learners to interpreting the territory of legal system themselves. (tbc).
教材	法學概論（陳惠馨著）法學入門（王海南等五人合著） 時事新聞	Teaching Materials	The Outline OF Law(Hwei-Syin Chen) An Introduction to Jurisprudence(Hai-Nan Wang) current events news
成績評量方式	期中報告 30% 期末考 40% 平常 30%	Grading	Midterm report 30% Final exam. 40% Presentation in class 30%
教師網頁	-		
教學內容	法律的意義 民主與法治 法律的分類 我國司法制度 憲法概述 民事法概述 刑事法概述 行政法概述 時事案例討論	Syllabus	Definition of Law Democracy and Law Classification of Law Judicial System Introduction to Constitution Introduction to Civil Code Introduction to Criminal Code Introduction to Administrative Law Case discussion for current significant events

尊重智慧財產權，請勿非法影印。